
P r o t o k ó ł  Nr  XII /2007

z sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 28 grudnia  2007 r.

 Początek sesji - godz. 9.00 zakończenie - godz. 11,30

Radni obecni :

      1.   Konieczny Janusz 
2. Dębski Janusz
3. Niemiec Wojciech 
4. Krzysztof Tomków
5. Malik Adam
6. Małek Janusz
7. Kuzianik Alicja
8. Mindur Andrzej
9. Ołowiańczyk Zygmunt
10. Stączek Ryszard
11. Szajna Anna
12. Trygar Krystyna
13. Węgrzyn Maria

      14. Gierad Alfreda

Radni nieobecni

       1. Michalski Edward

Ponadto w sesji uczestniczyli :

- Wójt Gminy  Zarszyn - Pan Andrzej Betlej
- Zastępca Wójta Gminy - Pan Zbigniew Dec
- Sekretarz Gminy Zarszyn - Pan Andrzej Piotrowski
- Skarbnik Gminy Zarszyn - Pani Teresa Pawłowska
- Kierownicy jednostek organizacyjnych i referatów gminy
- Sołtysi

Porządek sesji :

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Interpelacje radnych.
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zarszyn na 2007 r.
5. Sprawozdanie z  działalności stałych komisji Rady Gminy Zarszyn w 2007 r .
6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2008 r. 
7.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy w 2008 r .
8.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Posada Jaćmierska 
   na lata 2007 – 2016.
9.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Bażanówka 
   na lata 2007 – 2016.
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10. Wolne wnioski i zapytania.
11.Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania.
12.Zakończenie sesji. 

Ad.  1.  Sesję  otworzył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  ,  który  powitał 
zebranych  i  na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  w  sesji  uczestniczy  14  radnych. 
Obrady były zatem prawomocne do podejmowania uchwał.  

Ad. 2. Do porządku obrad ustalonego przez Przewodniczącego Rady Gminy wniosiono następującą 
poprawkę.  Przewodnicząca  Komisji  Gospodarki  Komunalnej  Budownictwa  i  Finansów 
Pani  Krystyna   Trygar  w  imieniu  Komisji  wnioskowała  o  przeniesienie  pkt.  4  dot.  Podjęcia 
uchwały  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 r do pkt. 9 porządku obrad. 
Innych propozycji nie wniesiono.
Przewodniczący  Rady Gminy  Pan  Janusz  Konieczny poddał  powyższy  wniosek  Komisji   pod 
głosowanie.  Wniosek  ten  został  podjęty  jednomyślnie.  Przystąpiono  do  realizacji  zmienionego 
porządku obrad. 

Ad. 3.  W interpelacjach głosu nie zabierano.

Ad. 4.  W tym punkcie porządku obrad przystąpiono do złożenia sprawozdań z działalności stałych 
komisji Rady Gminy Zarszyn 2007.

Jako pierwszy sprawozdanie złożył Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Ryszard Stączek.
Sprawozdanie to stanowi załącznik do protokołu. 

Kolejno sprawozdania złożyli :
-  Przewodnicząca   Komisji  Gospodarki  Komunalnej  Budownictwa  i  Finansów  Pani  Krystyna 
Trygar,
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku  Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków,
- Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan Adam Malik.

Sprawozdania te stanowią  załączniki do protokołu.

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował wszystkim radnym za udział 
w pracach komisji i otworzył dyskusję nad złożonymi sprawozdaniami i jednocześnie zasugerował , 
aby Wójt składając informację z realizacji uchwał również składał conajmniej dwa razy w roku 
informację z realizacji  wniosków zgłoszonych na posiedzeniach Komisji.

- Wójt poinformował ,  iż są  różne są przyczyny nie zrealizowanych wniosków zgłoszonych na 
komisjach najczęściej z powodu braku środków finansowych , niemiej jednak członkowie Komisji 
winni posiadać wiedzę o stopniu  realizacji zgłoszonych  wniosków.

Ad.  5.  Przewodniczący  Rady Gminy Pan  Janusz  Konieczny otworzył  dyskusję  nad  projektem 
uchwały w sprawie zatwierdzenia  planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2008 r. 

-  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Pan  Ryszard  Stączek  przedstawił  projekt  planu  kontroli 
Komisji  Rewizyjnej  na  2008  r.  Projekt  tej  uchwały  zawiera  przeprowadzenie  sześciu  kontroli 
w urzędzie gminy i jednostkach organizacyjnych gminy.
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Innych propozycji nie wniesiono.
- Zastępca Wójta Pan Zbigniew Dec zaproponował naniesienie poprawki w pkt. 1  planu kontroli 
poprzez zmianę zapisu „dróg wiejskich”  wpisać” dróg wewnętrznych i rolniczych”.

Wobec  braku  innych  głosów  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny 
poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  planu  kontroli  Komisji 
Rewizyjnej  na  2008  r.  Uchwała  podjęta  została  jednomyślnie.  W  głosowaniu  udział  brało 
14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 6.  Kolejny punkt porządku obrad dotyczył zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady 
Gminy  na 2008 r. 

- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
odczytała opracowany przez członków Komisji  projekt planu pracy w 2008 r.
Nie wniesiono innych propozycji.
 
-  Następnie  głos  zabrał  Przewodniczący  Komisji  Oświaty  Kultury  Zdrowia  Prawa  i  Porządku 
Publicznego Pan Krzysztof Tomków , który również przedstawił opracowany projekt planu pracy 
Komisji w 2008 r.  Innych propozycji nie wniesiono.

-  Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  Pan  Adam  Malik  przedstawił 
opracowany projekt  planu  pracy  Komisji  w 2008  r.  Do  przedstawionego  projektu  również  nie 
wniesiono  innych propozycji.

W związku z tym, że nikt więcej nie zabierał głosu  w tym temacie Przewodniczący Rady Gminy 
Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów 
pracy  stałych  komisji  Rady  Gminy  na  2008  r.  Uchwała  podjęta  została  jednomyślnie. 
W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 7- 8.   Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył  dyskusję  nad dwoma 
tematycznie powiązanymi projektami uchwał dotyczącymi :
- zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Posada Jaćmierska na lata 2007 – 2016,
- zatwierdzenia  Planu Odnowy Miejscowości Bażanówka na lata 2007 – 2016.

Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia w/w uchwał powiedział między innymi, że są to już 
kolejne   „Plany  Odnowy  Miejscowości”.  Zespoły  opracowujące  „Plany  Odnowy”  tworzyli 
mieszkańcy, przedstawiciele podmiotów  gospodarczych  i  organizacji społecznych. Mieszkańcy 
na  zebraniu  wiejskim  „Plany  „  te  przyjęli  ,  natomiast  Rada  Gminy   je  zatwierdza.  Z  chwilą 
uruchomienia  Programu Odnowy Wsi  opracowane „Plany Odnowy Miejscowości ” będą podstawą 
do ubiegania się o środki pozabudżetowe na rozwój tych miejscowości. 

Następnie głos zabrali współautorzy „Planów Odnowy  ” radny Wojciech Niemiec i Sołtys Posady 
Jaćmierskiej Pan Zbigniew Mazur, którzy przedstawili kolejno etapy ich opracowywania.

- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków oznajmił,  iż członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 27 grudnia  br. dokonali analizy
w/w  projektów.  W  trakcie  dokonanej  analizy,  stwierdzono  ,  że  „Plan  Odnowy  Miejscowości 
Bażanówka”  zawiera wszystkie dziedziny rozwoju  tej miejscowości, natomiast w „Planie Odnowy 
Miejscowości  Posada  Jaćmierska”  ”  nie  ujęto  np.  „Rozwoju  małych  firm  przemysłowych 
i rzemieślniczych świadczących usługi dla mieszkańców”. Komisja wnioskowała , aby ta dziedzina 
życia społeczno- gospodarczego tej miejscowości miała również odzwierciedlenie w tym „Planie”.
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Wobec  braku  innych  głosów  w  dyskusji  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny 
poddał kolejno pod głosowanie :

-  Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Planu  Odnowy Miejscowości  Posada  Jaćmierska  wraz 
z w/w poprawką wskazaną przez Komisję Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porzadku Publicznego 
i przyjęta przez jednego współautorów „Planu Odnowy ” radnego Adama Malika. Uchwała podjęta 
została jednomyślnie.  W głosowaniu udział  brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do 
protokołu.

-  Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Planu  Odnowy Miejscowości  Bażanówka.  Uchwała  ta 
podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik 
do protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny ogłosił 20 minutową przerwę.

Ad.  9.  Przewodniczący  Rady Gminy Pan  Janusz  Konieczny otworzył  dyskusję  nad  projektem 
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 r. 

- Skarbnik Gminy Pani Teresa Pawłowska omówiła  kolejno po stronie dochodów i  wydatków 
ostatnie tegoroczne zmiany w projekcie budżetu gminy Zarszyn na 2007 r. Wskazując na dotacje 
celowe na podstawie których wprowadza się te zmiany. 

- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła,   iż  członkowie  Komisji  pozytywnie  zaopiniowali  projekt  zmian  w  budżecie  gminy 
na 2007 r.

W dyskusji głosu nie zabierano.

-  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał  pod głosowanie projekt  uchwały 
w sprawie zmian w budżecie gminy Zarszyn na 2007 r. Uchwała  podjęta została jednomyślnie. 
W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 10.  Wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali :

- Radny Ryszard Stączek wystąpił z wnioskiem o podjęcie interwencji w Powiatowym Zarządzie 
Dróg  o  remont  istniejących  i  wykonanie  nowych   barier  zabezpieczających  w  ciągu  drogi 
powiatowej Zarszyn – Turze Pole  na terenie miejscowości Jaćmierz. Wskazał  największe potrzeby 
w tym zakresie   na  odcinku  od  rejonu rynku w kierunku Wzdowa oraz  na  wysokości  posesji 
p. Wolańskich.

-  Radny Wojciech  Niemiec  zwrócił  się  z  zapytaniem dotyczącym udzielenia  odpowiedzi  przez 
Telekomunikację  Polską  na  warunki  dotyczące  poprawy  łączy  telekomunikacyjnych   w  tym 
umożliwiających korzystanie z sieci Internet złożone przed około dwu lat do Pionu Sieci TPSA.

- Radny Krzysztof Tomków poinformował, że w piśmie które on otrzymał od TPSA w Sanoku 
wynikało, iż w tym roku miała być robiona dokumentcja w tym zakresie. Jednak dotychczas nic nie 
zrobiono i  poprosił  Wójta,   by  w trakcie  prowadzonych rozmów z Dyrekcją  TPSA starać  się 
wpłynąć  na  przyśpieszenia  prac związanych z  założeniem sieci Interenet na terenie naszej gminy.
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- Radna Krystyna Trygar wnioskowała o zamontowanie sygnalizacji ostrzegawczej nad przejściem 
dla pieszych w ciągu drogi krajowej Nr 28 Zator – Medyka w miejscowości Zarszyn w rejonie 
budynku Szkoły Podstawowej i Gimnazjum oraz Kościoła.

- Radny Andrzej Mindur wnioskował o zwalczanie śliskości zimowej na całych odcinkach dróg 
powiatowych  w  tym  dróg  Zarszyn-Odrzechowa.  Posypywanie  materiałem  szorstkim  tylko 
wyznaczonych wcześniej odcinków w określonych warunkach atmosferycznych,   nie zabezpiecza
w pełni bezpieczeństwa drogowego. 

- Sołtys Anna Ochęduszko podjęła krytykę stosowania żużla zamiast piasku do zwalczania śliskości 
zimowej na drogach gminnych i wewnętrznych w Jaćmierzu.

-  Radny Janusz Dębski podziękował Wójtowi Gminy za zrealizowanie na terenie naszej  gminy 
bardzo  potrzebnej   inwestycji  drogowej  jaką  jest  wybudowanie  chodnika  wraz  z  oświetleniem 
wzdłuż drogi krajowej Nr 28 Zator - Medyka na trasie Zarszyn- Nowosielce. Radny podziękował 
także za doprowadzenie do zakończenia i  przejęcia na stan gminy drogi powiatowej Nr 2206R 
Długie – Pielnia oraz przeprowadzenie jej częściowego wyremontowania. Radny dodał także,  iż 
ma nadzieję, że w przyszłoroczym budżecie znajdą się środki na ukończenie remontu nawierzchni 
tej drogi.

- Radna Anna Szajna  zapytała czy wystąpiono ponownie z wnioskiem do Generalnej Dyrekcji 
Dróg Krajowych i  Autostrad o wyznaczenie dodatkowego przejścia dla pieszych w ciągu drogi 
krajowej  Nr  28  na  wprost  budynku domu ludowego w Nowosielcach.  Ponadto  poprosiła  „aby 
poczynić   starania  o  wybudowanie  sygnalizacji  ostrzegawczej  nad  przejściem  dla  pieszych 
w rejonie Szkoły  Podstawowej w ciągu w/w drogi. 
Radna wnioskowała także,   by w miarę możliwości  zabezpieczyć  w przyszłorocznym budżecie 
gminy  środki finansowe  na zakończenie inwestycji pn. „Budowa kanalizacji w Nowosielcach”. 
Na   podłączenie  do  sieci  kanalizacyjnej  pozostało  jeszcze  66  budynków i  poprosiła  i  imieniu 
mieszkanców  z  tych  budynków,  by  im  również  pilnie  stworzono  warunki  do  wykonania  tych 
podłączeń.

-  Radna  Alfreda  Gierad  poinformowała   o  tym iż  w Gimnazjum z  Zarszynie  przeprowadzona 
została  wizytacja  w ramach mierzenia jakości pracy szkoły i szkoła ta uzyskała bardzo dobre 
wyniki.

Ad. 11. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili :
- Zastępca Wójta Zbigniew Dec odpowiedział :

- Radnemu Wojciechowi Niemcowi przyznał,  iż na złożone do Telekomunikacji Polskiej pismo 
Urząd Gminy nie  otrzymał  odpowiedzi.  W bezpośrednich  kontaktach  roboczych  z  Dyrektorem 
Obszaru Pionu Sieci TP w Rzeszowie, Urząd pozyskał informację o przekazaniu wystosowanych 
wniosków do Działu Inwestycji TPSA w Katowicach.
Następnie  Zastępca  Wójta  poinformował  o  zamiarze  przystąpienia  gminy  do  projektu 
realizowanego przez Urząd Marszałkowski Województwa Podkarpackiego, którego celem będzie 
stworzenie  sieci  szerokopasmowej  Internet  obejmującej  teren  wszystkich  chętnych  gmin 
w województwie. Poinformował o dotychczasowym postępie prac w tym zakresie.

- Radnej Annie Szajna i Krystynie Trygar, że ponownie zostanie napisany wniosek do Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad o wyznaczenie dodatkowego przejścia dla pieszych na
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drodze  krajowej  Nr  28  Zator  –  Medyka   do  budynku  domu  ludowego  w  Nowosielcach  oraz 
przystąpienia  do  wybudowania   sygnalizacji  ostrzegawczej  na  tej  drodze  w  rejonie  Szkoły 
Podstawowej w Nowosielcach i  Szkoły Podstawowej  i Gimnazjum w Zarszynie. Zastępca Wójta 
dodał  jednocześnie,   iż   inwestycja   ta  w  większości  środków  będzie  musiała  być  wykonana 
z naszego budżetu. 

- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Przestrzennej Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 
Bogusław Rakoczy odpowiedział  radnemu Andrzejowi  Mindurowi  ,  że  gmina  ma  ograniczone 
środki na zwalczanie śliskości  zimowej , a  drogi są piaskowane tylko w miejscach najbardziej 
niebezpiecznych  ,  natomiast  do  kierowcy  pojazdu  należy  zachowanie  wszelkiej 
ostrożności.Zdecydowano, iż na terenie naszej gminy w celu zwalczania śliskości zimowej drogi 
będą  posypywane  żużlem , gdy są to niższe koszty z tym związane ,  ponadto w określonych 
warunkach atmosferycznych  żużel jest materiałem skuteczniejszym od piasku. 

- Wójt Gminy udzielił odpowiedzi :

- Radnemu Ryszardowi Stączkowi , iż wystąpi z pismem do Zarządu Powiatowego Dróg w Sanoku 
o zainstalowanie i remont wnioskowanych barierek przy drodze powiatowej w Jaćmierzu.

-  Radnemu Wojciechowi Niemcowi uzupełniając wypowiedź Zastępcy Wójta dodał  ,  iż   gmina 
nasza  wraz  z  80  %  gmin  z  terenu  województwa  podkarpackiego   przystąpiła  do  projektu 
pt. Studium Rozwoju Sieci Szerokopasmowej , który zawiera koncepcję budowy sieci publicznych , 
propagowaną przez Komisję Europejską zakładającą rozwój sieci , których właścicielem i zarzadcą 
będzie samorząd terytorialny.  Dzięki temu zostanie osiągnięty podstawowy cel regionu w  zakresie 
rozwoju społeczeństwa informacyjnego czyli  powszechny i  tani  dostęp do zasobów Internetów. 
Okres ralizacji tego przedsiewzięcia jest przewidziany  na 2011-2012 r.

- Radnej Annie Szajna Wójt odpowiedział, że na zakończenie inwestycji pn. Budowa kanalizacji 
w  Nowosielcach  potrzebna  jest  jeszcze  kwota  ok.  300  tys  zł  tj.  na  budowę  przepompowni 
i  podłączenie 66 budynków do sieci  kanalizacyjnej. Tych środków na razie nie ma w budżecie 
gminy,  gdyż  obecnie  z  własnych  środków   realizujemy   dużą   inwestycję  pn.  Rozbudowa 
oczyszczalni ścieków w Zarszynie. Niemniej jednak Wójt ma nadzieję, że w ciągu przyszłego roku 
uda się pozyskać dodatkowe środki na ukończenie  tej inwestycji w Nowosielcach. 

Ad. 12.  Na zakończenie  sesji  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz  Konieczny zwyczajem 
noworocznym  życzył  wszystkim  radnym  oraz  zaproszonym  gościom  dużo  zdrowia,  szczęścia 
i  pomyślności  w  2008  r  ,  zarówno  w  życiu  osobistym  jak  i  w  pracy  samorządowej. 
Podziękował wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach i ogłosił dwunastą sesję  Rady 
Gminy  Zarszyn w kadencji 2006 – 2010  za zamkniętą.
Życzenia  noworoczne  złożył  także  Wójt  Gminy  Pan  Andrzej  Betlej.  Podziękował  radnym 
sołtysom,  kierownikom jednostek organizacyjnych działających na terenie gminy, pracownikom 
urzędu gminy za dobrą współpracę na rzecz rozwoju gminy oraz życzył , aby rok 2008 był lepszy 
niż rok 2007.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała: Przewodniczący
Irena Kasza         Rady Gminy Zarszyn 

          Janusz Konieczny


